
SLOIA RP, Katowice, dnia 10.01.2024r.

PROTOKÓŁ Nr 20/01/2024

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026

W  dniu  10.01.2024r.  odbyło  się  kolejne  planowe  posiedzenie  Rady  Śląskiej  Okręgowej  Izby
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 9 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP
(PS, MPi, AW, HP, DF, AL, RL, HM, TW) i 2 członków uczestniczących w spotkaniu za pośrednictwem
platformy  spotkań  online  (JF,  PSt).  Posiedzenie  posiada  quorum,  a Rada  SLOIA RP  jest  w stanie
podejmować uchwały.

1. Przewodniczący  Piotr  Średniawa  [PS]  przywitał  zebranych  i  przystąpił  do  przyjęcia  porządku
obrad:
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto porządek

2. Przystąpiono  do  przyjęcia  protokołu  poprzedniego  posiedzenia  Rady  (nr 19/12/2023  z  dnia
12.12.2023r.):
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto protokół

3. Sprawy członkowskie - głosowanie uchwał:
(w wynikach uwzględniono głos kolejnego członka Rady – MM - oddany po przybyciu)

a) wpis na listę członków na wniosek:
W/1/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
W/2/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
- podjęto decyzję, że wniosek XXXXX w sprawie wpisu na listę członków rozparzony zostanie po

uzyskaniu informacji wyjaśniających,
b) zawieszenie w prawach członka na wniosek:
ZW/1/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
ZW/2/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
ZW/3/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
ZW/4/01-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0
c) skreślenie z urzędu:
SU/1/01-2024  przyjęto do wiadomości

(na spotkanie przybył członek Rady – MM)

4. [PS] Sprawy bieżące i finansowe:
- w świetle konsultacji prawnej dokonuje się korekty treści podjętej uchwały:
1) Uchwała Nr 7/01-2024 w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr 2/11-2023 Rady SLOIA RP

z dnia 8 listopada 2023 roku
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
- pozostałe głosowania:
2) Uchwała Nr 1/01-2024 w sprawie ustalenia diety za czas pełnienia czynności na rzecz Śląskiej

Okręgowej Izby Architektów RP w formie ryczałtu miesięcznego dla Przewodniczącego Rady
SLOIA  RP,  członków  Prezydium  Rady  SLOIA  RP,  Przewodniczącego  OKK  SLOIA  RP,
Wiceprzewodniczącego  OKK  SLOIA  RP,  Przewodniczącej  OSD  SLOIA  RP,  Okręgowego
Rzecznika  Odpowiedzialności  Zawodowej  SLOIA  RP,  Zastępcy  Okręgowego  Rzecznika
Odpowiedzialności Zawodowej SLOIA RP oraz Przewodniczącej OKR SLOIA RP

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
3) Uchwała  Nr 2/01-2024  w sprawie  w  sprawie  wysokości  diety  za  czas  pełnienia  czynności

społecznych na rzecz Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
4) Uchwała Nr 3/01-2024 w sprawie w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla członka zespołu do

spraw szkoleń przy Radzie SLOIA RP
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
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5) Uchwała Nr 4/01-2024 w sprawie w sprawie wynagrodzenia dla Koordynatora i Sekretarza
Zespołu Rzeczoznawców przy Radzie SLOIA RP

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
6) Uchwała  Nr 6/01-2024  w sprawie  w sprawie  zmiany  Regulaminu  Koleżeńskiego  Funduszu

Zapomogowo-Pożyczkowego SLOIA RP
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto
7) Uchwała Nr 5/01-2024 w sprawie  w sprawie powołania  Zespołu Organizacyjnego "Forma"

przy Śląskiej Okręgowej Izbie Architektów RP
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto

(dyskusja  dot.  wniosku  w  sprawie  wpisu  na  listę  członków  XXXXX:  przyjęto  wstrzymanie  biegu  sprawy,
wystąpienie do Sądu Rejonowego w Gliwicach o udzielenie informacji nt. prowadzonego postępowania i jego
wyniku - pismo w ww. sprawie wymaga konsultacji prawnej)

5. [PS] Wnioski z XV Programowo-Budżetowego Krajowego Zjazdu IARP 15-16 grudnia 2023r.
- zjazd uchwalił budżet, w ramach podjętych uchwał nie dokonano zmiany zasad redystrybucji,

która  jest  niekorzystna  dla  dużych  izb,  a  także  zasad  funkcjonowania  Zespołu  do  spraw
polityki finansowej IARP i Zespołu do spraw KEZA, mimo wniosku o ich rozwiązanie,

- analiza wpływu ww. decyzji na finanse SLOIA RP zostanie przedstawiona na przyszłej radzie,
po przygotowaniu projektu budżetu na rok 2024 przez Skarbnika SLOIA,

- [MPi] wnioskuje o wystąpienie do KRIA w sprawie udostępnienia treści „Opinii zawierającej
ocenę zgodności projektowanych przepisów Kodeksu Etyki Zawodowej Architektów z zasadą
proporcjonalności”  opracowywanej  przez  dr hab. inż. arch.  Roberta  Idema,  profesora
Politechniki Gdańskiej –  ww.  dokument  nie  został  przekazany  Delegatom  w  ramach
materiałów na zjazd krajowy, w związku z czym nie mamy wiedzy na temat kierunku w jakim
zmierzać mają zmiany w Kodeksie, a wskazano, że zespół ds. KEZA ma przedstawić uchwałę
wprowadzającą w życie ww. zmiany na kolejnym zjeździe krajowym w czerwcu 2024r.,

- [PS] budżet KRIA nie przewiduje środków na kontynuację programu Kształtowanie przestrzeni
z domyślnym założeniem, że działania w tym zakresie przejmą izby okręgowe;
kol. Ewa Szymańska-Sułkowska  przedstawiła  sposób  dotychczasowego  finansowania
programu, ilość placówek obsługiwanych w jego ramach na terenie SLOIA, wymagane nakłady
finansowe w przypadku kontynuacji działań;

(do spotkania dołączył online członek Rady – AK)
(dyskusja – z uwagi na niekorzystny wpływ zasad redystrybucji na stan finansów SLOIA RP okręg stoi
przed koniecznością wyboru aktywności, którym jest w stanie sprostać, a priorytetem są działania na
rzecz członków Izby, tj. bezpośrednio dotyczące architektów;
analizując  planowane  zadania  –  m.in.  ForMA,  V4,  spotkania  z  Wojewodą,  organami  AAB
i planowania przestrzennego - wykluczono możliwość realizacji programu Kształtowanie przestrzeni
w ramach budżetu okręgu na 2024r.;
ESS wystąpiła z wnioskiem o uwzględnienie w analizach budżetu okręgu na kolejne lata możliwości
kontynuacji programu, by ogrom wykonanej do tej pory pracy nie został utracony)

6. [HP] Szkolenia w SLOIA RP – I kwartał 2024r.
- 16.01. - Kodeks postępowania administracyjnego (A. Wolny) - propozycja realizacji kolejnego

spotkania w Częstochowie,
- 20.02 -  Linijka słońca – warsztaty (W. Gwizdak),
- koniec lutego – Wycena prac projektowych (P. Rudol),
- 19.03 – Projekt w postaci elektronicznej i procedury elektroniczne (G. Jachym),
- 11 lub 20.04 – szkolenie produktowe firmy ALIPLAST - wyjazd do Lublina,
- luty – Bielsko-Biała - Ochrona p.poż. (W. Sidoruk-Ciołek),
- kwiecień – Ochrona p.poż. (P. Królikowski),
- Termomodernizacji w obiektach zabytkowych (B. Orlik-Kożdoń),
- Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (M. Borsa).

(dyskusja - możliwości realizacji szkoleń w firmach zewnętrznych, urzędach, kursy przygotowawcze
dla członków OIA, zasady organizacji i odpłatności szkoleń w innych samorządach zawodowych)
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7. [AW] Omówienie przygotowań organizacji FORMA - Forum Młodej Architektury 16-17.02.
- informacja o uruchomieniu Bazy Architektów.

8. [PS] Propozycja kolejnego spotkania Rady 07.02.2024r. - przyjęto bez uwag.

9. [PS] Przygotowania do Sprawozdawczego Okręgowego Zjazdu SLOIA RP
– terminarz  -  wstępnie  przyjęto  datę  zjazdu  na  16.03.2024r.,  przygotowanie  materiałów

(sprawozdania organów, preliminarz budżetowy) dla OKR do dnia 15.02., rada zatwierdzająca
materiały 28.02.

Na tym zakończono posiedzenie Rady.
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM.
Lista obecności w załączeniu.

str. 3 z 3

Sekretarz Rady SLOIA RP
Anita Langer, Architekt IARP

Przewodniczący Rady SLOIA RP
Piotr Średniawa, Architekt IARP


